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نشس�ت هفتگی س�خنگوی وزارت خارجه 
با حضور خبرن�گاران داخلی و خارجی برگزار 

شد.
ب��ه گزارش ایس��نا، در ابتدای این نشس��ت ناصر 
کنعانی حادثه تروریستی در ش��اهچراغ را محکوم 

کرد.
سخنگ��وی وزارت ام��ور خارجه گف��ت: با تلاش 
نیروهای امنیتی و محافظان امنیت مردم، تروریست 
ک��وردل این اق��دام تروریس��تی در لحظ��ات اولیه 

دستگیر شد.
وی ادامه داد: تروریس��ت ها در صدد هس��تند که 
انتقام ضربات سنگینی که ایران و نیروهای ش��جاع 
امنیتی کش��ور به ش��جره خبیثه و پلید تروریسم 
طی سال های گذش��ته وارد کرده ان��د را از مردم و 
ش��هروندان ایرانی بگیرند. سخنگوی وزارت خارجه 
در پاسخ به سوالی با اش��اره ب��ه توافق اخیر ایران و 
آمریک��ا برای تبادل زندانیان بین دو کش��ور  و آزاد 
سازی پول های بلوکه ش��ده ایران گفت:  جمهوری 
اسلامی ایران تضمین های لازم را برای اجرای مفاد 
تفاهم ایجاد شده، توسط آمریکایی ها دریافت کرده 
است و این روند در چارچوب خودش پیش می رود.

وی با بیان این که دولت جمهوری اسلامی ایران 
در استیفای حقوق ملت ایران جدی است و ذره ای 
از حق��وق ملت ایران کوتاه نخواهد آمد، اظهار کرد: 
روند قضایی در مورد زندانیان مورد درخواست طرف 
مقابل انجام ش��ده است و این موضوع در چارچوب 

تفاهم انجام شده و روند قضایی پیش خواهد رفت.
سخنگوی وزارت خارجه در ادامه این نشست در 
پاسخ به سوال دیگری در مورد تفاهم حاصل ش��ده 
بین ایران و آمریکا گف��ت: در چارچوب یک تفاهم 
دوجانبه با نقش آفرین��ی دوستان مان در منطقه از 
جمل��ه دولت قطر این تفاهم ک��ه حاصل یک دوره 

مذاکرات طولانی بود، ایجاد شد.
وی ادام��ه داد: در این چارچوب برای ما دو نکته 
حائز اهمیت بود از جمله این که ش��هروندان ایرانی 
که به اتهامات بی اساس و واهی دولت آمریکا زندانی 
ش��ده بودند ، آزاد ش��وند و بخش��ی از دارایی های 
مس��دود شده ایران که تحت فشار غیرقانونی دولت 

آمریکا بلوکه شده بود رفع انسداد شود.
وی ادامه ادام��ه داد : حصول این دو نتیجه برای 
م��ا دارای اهمیت بود. م��ا از طریق واسطه با دولت 
آمریکا مذاکره کردیم و بازه زمانی برای تحقق هر دو 
موضوع در نظر گرفته شده است. کنعانی تاکید کرد: 
طرح جزئیات در مورد این تفاهم در رسانه ها در این 

مقطع زمانی کمک کننده نیست.
سخنگ��وی وزارت خارجه با بیان این که پادش��اه 
عربس��تان از آقای رییس جمه��ور به صورت رسمی 
ب��رای سفر ب��ه این کش��ور دعوت به عم��ل آورده 
اس��ت، گفت: هنوز تاریخی ب��رای این سفر در نظر 
گرفته نشده است و ان ش��اءالله براساس هماهنگی 
و برنامه ریزی که انجام می ش��ود این سفر در مقطع  
زمانی مناسب خود انجام می ش��ود. کنعانی با بیان 
ای��ن که روابط دو کش��ور ایران و عربس��تان گام به 
گام در حال پیش��رفت است، تصریخ کرد: سفر وزیر 
امور خارجه ایران به ریاض، ان شاءالله در بازه زمانی 

نزدی��ک در چارچوب دعوتی که  از سوی  وزیر امور 
خارجه عربس��تان انجام شده ، صورت می گیرد .وی 
گف��ت: در این سفر در م��ورد موضوعات مختلف از 
جمله گس��ترش همکاری های دو کش��ور در حوزه 

اقتصادی رایزنی و گفت وگو می شود.
کنعان��ی همچنین در پاسخ ب��ه سوالی  در مورد 
تابعیت عامل حادثه تروریس��تی شاهچراغ گفت: تا 
این لحظه خبر تایید شده ای از ملیت و تابعیت عامل 

این اقدام  تروریستی ندارم.
سخنگ��وی وزارت امور خارجه در بخش��ی دیگر 
از صحبت ه��ای خ��ود در این نشس��ت تاکید کرد: 
خوشبین هستم که بخشی دیگر از دارایی های ایران 
در مقطع زمانی آینده نزدیک آزاد شود و رایزنی ها و 

تلاش ها در این زمینه ادامه دارد.
وی همچنی��ن در پاسخ به سوالی در مورد ادعای 
ش��بکه خبری الجزیره مبنی بر این که ۲۳ میلیارد 
دلار از دارایی ه��ای ای��ران براس��اس توافق حاصله 
آزاد ش��ده است که ح��دود ۵ میلیارد آن مربوط به 
دارایی ه��ای ایران در ژاپن است، خطاب به خبرنگار 
پرس��ش کننده گف��ت: نه عدد ۵ میلی��ارد را تایید 

می کنم و نه رقم دیگری که اشاره کردید.
سخنگ��وی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی 
در م��ورد نحوه دستیابی ایران به منابع  آزاد ش��ده 
خود براساس اخبار منتش��ر ش��ده، گفت: بر اساس 
تفاهمی که حاصل شده است، ایران امکان دسترسی 
کام��ل به منابع خود برای استف��اده مدنظر خود را 
خواهد داش��ت و کلی��ه کالاهای غی��ر تحریمی را 
می تواند از محل این منابع به هر میزانی که احتیاج 

داشته باشد، خریداری کند.
وی ادام��ه داد: میزان باقی مان��ده نیز  به صورت 
سپرده باقی  می ماند و  بر اساس آنچه که اعلام شده 

به این سپرده، سود نیز داده می شود.
وی در ادام��ه گفت وگوی خود ب��ا خبرنگاران در 
پاس��خ به سوال دیگری در مورد تاثیر توافق صورت 
گرفته میان ایران و آمریکا بر مذاکرات برجام و رفع 
تحریم ها علیه ایران گفت: روند برجام مسیر خاص 

خود را دارد و روند بسته نیست.
وی با بیان اینکه موضوع تبادل زندانیان و آزادسازی 

منابع مالی مس��دود شده جمهوری اسلامی ایران با 
موضوع مذاکرات برجامی ارتباط مس��تقیمی ندارد، 
تصریح کرد: اما موضوعات می توانند بر یکدیگر تاثیر 
مثبت داش��ته باشند  و پیشرفت یک روند می تواند 
در تنش زدایی و باز کردن مس��یرهای دیگر کمک 
کننده باش��د.  وی همچنین تاکید ک��رد: ایران  به 
مس��یر دیپلماتیک در روند مذاکرات رفع تحریم ها 
پایبند است و به این مسیر برای احقاق حقوق ملت 

ایران ادامه می دهد.
سخنگ��وی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی 
ای��ران در ادامه گفت وگوی خود ب��ا خبرنگاران در 
پاسخ به سوالی در ارتباط با پول های مس��دود شده 
ای��ران در ژاپن و آخرین مذاکرات صورت گرفته در 
این زمینه در جریان سفر اخیر وزیر خارجه به توکیو 
تصریح کرد: میزان قابل توجهی از منابع مالی ایران 
در ژاپن در چارچوب مذاکرات و تفاهم های دوجانبه 
در مقطع زمانی گذش��ته دریافت شده است و این 
مناب��ع را دریافت کرده ایم. بخش محدودی از منابع 
مالی م��ان در بانک های ژاپن باقی است. گفت وگوها 
و مذاک��رات در این ارتباط در ح��ال انجام است تا 
مناب��ع مال��ی باقی مانده آزاد ش��ود. در جریان سفر 
آق��ای امیرعبداللهیان به ژاپن در این ارتباط رایزنی 
و گفت وگو ش��د. ب��ه گفت وگوهای ص��ورت گرفته 
خوشبین هس��تیم و امیدواریم هرچه زودتر امکان 
استفاده از این منابع مالی به روش های مدنظر ایران 
و تفاهم این که با طرف ژاپنی انجام می شود محقق 
ش��ود. وی همچنین در پاسخ ب��ه سوال دیگری در 
مورد زمان افتتاح رسمی سفارت عربستان در تهران 
و مس��ائل مرتبط با آن اظه��ار کرد: در مورد مراسم 
افتتاح رسمی سفارت عربس��تان سعودی در تهران 
و مس��ائل مرتبط با آن باید از سوی خود عربستان 

اطلاع رسانی شود.
کنعانی ادامه داد: در چارچوب توافق انجام ش��ده 
و براساس یادداش��تی که از سوی سفارت عربستان 
سعودی در تهران به وزارت امور خارجه ارائه ش��ده 
است سفارت عربستان سعودی در تهران از یکشنبه 
هفته گذش��ته به صورت رسم��ی فعالیت خود در 
ته��ران را ش��روع کرده اس��ت و همچنین براساس 

اطلاع رسانی طرف عربستان از روز شنبه گذشته نیز 
کنسولگری عربستان سعودی در مشهد فعالیت خود 

را به صورت رسمی آغاز کرده است.
سخنگ��وی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران همچنی��ن در پاسخ به س��وال دیگری مبنی 
ب��ر این که در تع��دادی از رسانه ها خبری منتش��ر 
ش��ده مبنی بر این که دولت آلبانی اعضای گروهک 
تروریس��تی منافقان را اخراج کرده و قرار است آنها 
از آلبانی خارج ش��وند، اظهار ک��رد: ما نیز این خبر 
را از رسانه ها دریافت کرده ایم و خبر تایید ش��ده ای 
نداریم. کنعانی با بیان این که اخیرا شاهد اقداماتی از 
سوی دولت آلبانی علیه این گروه تروریستی بوده ایم، 
تصری��ح کرد: امیدواریم با توجه به ش��ناختی که از 
ماهیت این فرقه تروریستی وجود دارد دولت آلبانی 
اقدامات خود علیه این گروهک را تکمیل کند. ما از 
هر اقدامی برای برخورد با این گروهک تروریس��تی 
استقبال می کنیم و آن را در چارچوب مس��ئولیت 
بین المللی دولت ها در مقابله با تروریست ها قلمداد 
می کنیم. وی همچنین در پاسخ به سوالی در ارتباط 
با اخبار منتشر شده در رسانه ها در مورد دیوار مرزی 
کشیده شده بین ایران و افغانستان و برخی مسائل 
حاشیه ای که این روزها در رسانه ها مطرح می شود، 
گفت: اطلاعات بروز شده ای در این خصوص ندارم و 

گمانه زنی های رسانه ای را نیز نمی توانم تایید کنم.
سخنگ��وی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران همچنین در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر 
این که گفته می شود براساس این دیوار مرزی بخشی 
از زمین های کشاورزی ایران به طالبان و افغانستان 
داده شده است و آیا اقدامی برای بازپس گیری آنها 
انجام خواهد ش��د؟ تصریح کرد: زمینی داده نشده 
که بخواهیم پس بگیری��م. جمهوری اسلامی ایران 
حاکمی��ت کامل خ��ود را بر مرزهای تعریف ش��ده  
اعمال کرده و می کن��د. کنعانی درباره اعزام هیأتی 
از ایران به افغانس��تان برای بازدید از سد کجکی  و 
اخبار منتشر شده در این زمینه گفت: در چارچوب 
معاه��ده ۱۳۵۱ بین ایران و افغانس��تان و با توجه 
به پیگیری های مکرری ک��ه دولت ایران و دستگاه 
دیپلماسی برای استیفای حقآبه ایران داش��ت و از 
طرف مقاب��ل اظهارات طرف افغانس��تانی مبنی بر 
اینک��ه کمب��ود بارندگی باعث ع��دم امکان تحویل  
حقآبه ش��ده و در صورت رهاسازی آب به دلیل بعد 
مس��افت این آب احتمالا به مرزهای ایران نخواهد 
رسید، ط��رف ایران��ی درخواست بازدی��د از سد و 
تأسیسات سد و مرکز رصد و ایستگاه آب سنجی را 
داشت. در این مرحله درخواست بازدید طرف ایرانی 
از ایس��تگاه آب سنجی موسوم ب��ه» دهراود «مورد 
موافقت دولت سرپرستی افغانس��تان قرار گرفت و 
هیأتی فنی متشکل از کارشناسان فنی وزارت نیرو 
و تعدادی از معتمدان و مسئولان از استان سیستان 
و بلوچستان با هماهنگی مقامات افغانستان به این 
کش��ور سفر کردند و هیأت راهی استان نیمروز شد 
تا  هم با وضعیت منطقه آش��نا شوند و هم به اتفاق 
مس��ئولان افغانس��تان و متخصصان افغانس��تان از 
ایس��تگاه آب سنجی بازدید کنند که این اتفاق رخ 

داد و هیأت سفر و بازدید مورد اشاره را انجام داد.

کنعانی: به افغانستان زمینی نداده ایم که بخواهیم پس بگیریم
به آزادی منابع مان در ژاپن امیدواریم

تامی��ن ان��رژی پای��دار برق که ام��روزه از 
آن به عن��وان یک��ی از ضروریترین نیازهای 
کلانش��هرهای کشور یاد می ش��ود از چنان 
اهمیتی برخ��وردار است که م��ی توان آثار 
مثبت آن را در موارد متعدد از تامین انرژی 
برق ب��رای مصارف خانگی گرفت��ه تا تامین 

برق صنایع و کارخانه ها جستجو کرد.
تونل برق خیابان ایدهل��و در تبریز، اولین 
تونل برقی آذربایجان ش��رقی است که طول 
آن ۴ کیلومت��ر و قطر آن ۳.۵ متر است و با 
بهره برداری از این طرح برق تبریز به شکلی 

ایمن تامین خواهد شد.
ای��ن پروژه از سال ۹۶ آغاز ش��ده است اما 
برخی بلاتکلیفی ها باعث به طول انجامیدن 
آن ش��ده و همی��ن موضوع، ایج��اد ترافیک 
در منطقه و نارضایتی ش��هروندان را در پی 
داش��ت که اخی��راً با اتمام مراح��ل مربوطه، 
پروژه از پیش��رفت قابل توجه��ی برخوردار 
است که طبق اظه��ارات مدیر پروژه، حدود 

۵۰ متر از تونل باقی مانده است.
طب��ق مش��اهدات خبرنگ��اران و مطالب��ه 
مردم منطقه ایده لی، این مس��یر که یکی از 
مس��یرهای مهم و پرتردد شمال تبریز است 
با نهایی ش��دن روند اج��رای مراحل پایانی 
تونل، ش��اهد تس��هیل در رفت و آمد آسان 
شهروندان و کاهش ترافیک خواهیم بود زیرا 
اتمام هرچ��ه سریعتر این پ��روژه به یکی از 

مطالبات شهروندان تبدیل شده است.
انتقال ش��رکت  مجری پروژههای خطوط 
برق منطقه ای آذربایجان با اش��اره به اینکه 
پروژه خط کابلی گلس��تان به خاقانی تبریز 
دارای اهمیت زی��ادی است گفت: استاندارد 
عم��ر تجهیزات برق ۲۵ ال��ی ۳۰ سال است 
در حالی که ما ۴۰ سال پیش این تاسیسات 
را ب��ه بهره برداری رسانده ایم لذا با توجه به 
ضرورت برق رسانی، افزایش مصرف و بحران 
در مرکز شهر ضروری است تا هسته مرکزی 
تبریز تقویت ش��ود که خط کابلی امامیه به 

مارالان نیز در مدت ۶ ماه به اتمام رسید.
"منص��ور راحیم��ی" با ذکر ای��ن نکته که 
ترافی��ک خیابان امام و خاقانی باعث ش��ده 

که روش حفاری افقی موسوم به HDD به 
عنوان سومین پ��روژه صنعت برق در سطح 
کش��ور آغاز گردد افزود: این مس��یر تنها از 
طریق دستگاه، لوله گذاری شده و هیچگونه 
حفاری صورت نگرفته و پسُ��ت برق گلستان 
ب��ه خاقانی وصل ش��ده و از آنجا به پس��ت 
ستارخان و در نهایت به رینگ اصلی متصل 

خواهد شد.
وی اضافه کرد: در پس��ت ۱۳۲ کیلو ولت 
گلس��تان در هر ۲۵۰ متر یک حلقه حفاری 
جهت دسترسی به لایه زیرین ش��هر صورت 
میگیرد تا فضای کمتری را اش��غال نموده و 
موجب ترافیک نشود لذا این روش، جایگزین 
خوب��ی برای احداث تونل است که از پس��ت 

گلستان به خاقانی میرسد.
راحیم��ی احداث تونل ان��رژی تبریز را در 
راستای تامین ب��رق مصرفی مناطق مرکزی 

ش��هر قلمداد کرد و یادآور شد: از این طریق 
برقی مطمئن به مش��ترکان خانگی و تجاری 
ارائ��ه خواهد ش��د و به دلی��ل اینکه فعالیت 
در زیر ش��هر که بیش��تر از کف شهر دارای 
پیچیدگی و ش��لوغی تاسیسات شهری است 

پروژه ۴ کیلومتری به درازا کشید.
وی ب��ا ذک��ر این نکت��ه که در س��ال ۸۳ 
کابل ه��ای این پروژه خریداری ش��ده بودند 
خاطرنش��ان ک��رد: با احتس��اب کلیه هزینه 
ها تاکن��ون ۱۷۰ میلیارد تومان برای پروسه 
احداث تون��ل انرژی هزینه ش��ده و افزایش 
هزین��ه کرد آن تا سقف ۲۰۰ میلیارد تومان 

نیز محتمل است.
راحیم��ی با اع��لام اینکه به ج��ز مفصل و 
سرکابل، بقی��ه مصالح به ک��ار رفته در این 
پ��روژه از تولیدات داخلی استفاده ش��ده اند 
اظهار کرد: طب��ق برنامه ریزی های از پیش 
تعیین ش��ده، اگر مش��کل خاصی در مراحل 
آن به وجود نیاید کابل کشی پروژه در سال 
آین��ده به پایان رسیده و در دهه فجر ۱۴۰۳ 

می توان از آن بهره برداری نمود.
تونل مش��ترک تاسیس��ات انرژی تجمیع 
کننده خدمات ب��رق، مخابرات و غیره است 
و ب��ا توجه به ازدیاد جمعیت و افزایش بحث 
بلندمرتبهسازی در شهر تبریز به عنوان یکی 
از اولویت ه��ای اصل��ی در بحث ش��هرسازی 
مط��رح است. در حقیقت، این تونل با انتقال 
منابع انرژي از طریق کانال و رفع مش��کلات 
ترافیک��ي بر اثر حفاري ه��اي متعدد و بعضاً 
نابج��ا در معاب��ر ش��هري و امک��ان حفاظت 
فیزیکي تاسیس��ات از صدم��ات احتمالي و 

هزینه های ناشی از آن جلوگیری می کند.
بدین ترتیب م��ی توان اذعان کرد علیرغم 
اینکه اهالی و کسبه خیابان ایده لو از مراحل 
دشوار احداث تونل انرژی گلایه مند هستند 
اما اندیش��ه استفاده بهین��ه از فواید آتی آن 
در ارائه خدمات برق به ساکنان منطقه، می 
تواند ش��یرینی خاصی را به شهروندان مسیر 
۴ کیلومتری آن ارزانی دارد که به طور حتم 
تبریز نیز توانسته همپای تهران و مشهد در 

استفاده از تونل انرژی آینده نگری نماید.

اجرای تونل انرژی
تضمین برق آیندگان است

آنچه در بازدید خبرنگاران رسانه های آذربایجان 
شرقی از پروژه تونل انرژی تبریز گذشت

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

تعدادی از خبرنگاران رسانه های گروهی آذربایجان شرقی روز دوشنبه ۲۳ مرداد ۱۴۰۲ به 
همراه مسئولان روابط عمومی و کارشناسان صنعت برق آذربایجان در بازدید از تونل انرژی 
تبری�ز در جریان فعالیت های این پروژه از نقطه مبداء واقع در میدان س�اعت تا انتهای آن 
در منطقه ایده لو قرار گرفتند و با دش�واری های کار آشنا شدند. کارشناسان و متخصصان 

حوزه برق معتقدند با بهره برداری از تونل انرژی تبریز برق مطمئن مورد نیاز این کلانش�هر 
تا ۴۰ س�ال آینده تامین خواهد ش�د که اصحاب رسانه در این بازدید در لایه زیرین خیابان 
ایده لو حضور یافته و به بررسی نحوه کار تونل کِشی این پروژه پرداختند که انصافاً اقدامی 

طاقت فرسا و جهادی محسوب می گردد تا تامین برق آینده شهر تضمین گردد...

مجری پروژه های 
خطوط انتقال شرکت 

برق منطقه ای 
آذربایجان می گوید 

اگر مشکل خاصی 
در مراحل اجرای 

تونل به وجود نیاید 
کابل کشی پروژه در 
سال آینده به پایان 

رسیده و در دهه فجر 
۱۴۰۳ می توان از آن 
بهره برداری نمود!

دبیر شورای اطلاع رسانی دولت مطرح کرد

علت تغییر معاون سیاسی وزیر کشور
دبیر ش�ورای اطلاع رسانی دولت تغییر معاون 
سیاسی وزیر کشور را فداکاری و از خودگذشتگی 
دولت برای تقویت راهبرد همکاری قوا برشمرد.

به گزارش ایس��نا، احسان صالحی در توییتر نوشت: 
تغییر معاون سیاس��ی وزارت کش��ور، ف��داکاری و از 
خودگذش��تگی دولت برای تقویت راهبرد مورد تأکید 
در نماز عید فطر یعنی همکاری قوا اس��ت. دش��منان 
ایران بیش از هر چیز به اختلافهای زیر خیمه انقلاب 
دل بس��ته اند و دول��ت ولو به قیمت کوتاه آمدن از حق خ��ود، مصلحت بزرگتر را کور کردن 

چشم این فتنه میداند.

برگزاری جلسه یا اقدام عاجل!
بحران خشکی دریاچه اورمیه به حدی نگران کننده 
و جدی ش��ده اس��ت که نمایندگان مجلس را به فکر 
برگزاری جلسه با نمایندگان دولت وادار نموده است.

ریی��س مجمع نمایندگان ش��مال غرب کش��ور 
از جلس��ه فوق الع��اده با حضور دبیر س��تاد احیا، 
نمایندگانی وزارت نیرو، وزارت جهاد کش��اورزی و 
س��ازمان محیط زیست با محوریت دریاچه اورمیه 

خبر داده است.
در اینجا سؤالی که ذهن اکثریت قریب به اتفاق 
مردم را به خود مش��غول کرده اس��ت این اس��ت: 
برگزاری این حجم جلس��ه ب��رای احیای دریاچه 
اورمیه چه نتایجی دربرداشته است؟ جز اینکه الان 
شاهد جان دادن دریاچه اورمیه هستیم. برگزاری 
جلسات برای احیای دریاچه اورمیه و اقداماتی که 
حتی رضایت مسئولین منطقه ای را برآورده نکرده است چه سودی داشته است؟ آیا 

توانسته به مقصود خود برسد؟آیا روند کاهش آب و مرگ دریاچه را کندتر کرد؟
به نظر می رسد با وجود اینکه برگزاری چنین جلساتی آن هم در سطحی که اعلام 

شده است ضروری است ولی تجربه نشان داده استکافی به نظر نمی رسد.
آقای��ان! جلوگیری از خش��کی دریاچ��ه اورمیه اقدام عملی و عاج��ل می خواهد نه 
برگزاری جلس��ه. هر روزی که می گذرد بحران بیشتر شده وغیر قابل جبران،و حتی 
طبق گزارش��ات علمی مراکز دانشگاهی ماه آینده احتمال خشک شدن کامل دریاچه 
پیش بینی می ش��ود و ش��اید هم زودتر.  بحرانی که در نوشتار قبلی هم اشاره کردم 

بحرانی است بین المللی و نیازمند چاره اندیشی بین المللی. 
بایستی به نظرات کارشناسی صاحبان نظر و نخبگان در این امر، در دهه های پیش 

عمل می شد نه الان که دریاچه به نفس نفس افتاده است.
در هر صورت بایس��تی اذعان نمود آحاد مردم منطقه نگران وضعیت فعلی دریاچه 
اورمیه به خصوص عوارض و عواقب زیست محیطی آن هستند. پیش بینی هایی هم 
که می ش��ود خبر از پاییز گرم می دهد. یعنی اینکه اگر امیدی به بارش های فصلی 

یرای نجات دریاچه داشتند آن هم کم رنگ می شود.
بنابراین ضروری است به جای پاک کردن صورت مسئله و نسبت های بی روا زدن 
به اصل بحران به فکر چاره اندیشی بین المللی افتاد. مسئله ای که می توان با کمی 
مدیریت بحران به نتایجی بالاتر از برگزاری جلسات که هر چند تلاش های زیادی را 

سبب شده ولی نتیجه کار نشان می دهد کافی نبوده، رسید.
پس برگزاری جلس��ات این چنینی اگر منتج به نتایج عملی عاجل و کارس��از شود 
امری پس��ندیده اس��ت و گرنه متاس��فانه می تواند مصداق همان جمله »نشستند و 
گفتند و برخاستند« می شود.  امید است برگزاری چنین جلساتی نه در سطح منطقه 
بلکه در س��طح کش��وری و یا حتی بی��ن المللی و کمک گرفتن از نظر کارشناس��ان 
 اهل فن بتواند به نتیجه عملی عاجل برس��د و چاره ای اساس��ی برای نجات دریاچه 

اورمیه باشد. 
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